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                                                      PROTOKÓŁ Nr XLIX / 2023 

z posiedzenia sesji Rady Gminy w Grodzicznie 

z dnia 13 marca 2023 roku 

 

Posiedzenie sesji Rady Gminy Grodziczno odbyło się w sali narad Urzędu Gminy. Rozpoczęło 

się o godz. 9.05, a zakończyło o godz. 11.15. Lista obecności stanowi załącznik nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – otwieram XLIX sesję Rady Gminy  

w kadencji 2018-2023. Witam serdecznie przybyłych na dzisiejsze posiedzenie sesji Rady 

Gminy. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy 

Grodziczno rejestrowane są za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc 

w sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 

2016r. - tzw. RODO. Osoby zabierające głos na sesji Rady Gminy przedstawiając się wyrażają 

zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych w postaci imienia i z nazwiska zgodnie w/w 

przepisami. 

 

Stwierdzam według listy obecności, że w dzisiejszych obradach sesji Rady Gminy na  

15 radnych – uczestniczy 11, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proszę radnych o potwierdzenie swojej obecności naciskając przycisk TAK. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki  - odczytuję porządek obrad sesji Rady Gminy: 

Porządek obrad sesji Rady Gminy: 

1.  Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy. 

5. Wręczenie podziękowań ustępującym oraz obecnym Sołtysom z terenu Gminy Grodziczno. 

6. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym  

z dnia 8 marca 1990 roku ( Dz. U. z 2023 r. poz. 40). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy          

Grodziczno na lata 2023– 2036. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Grodziczno w 2023 roku. 

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno za rok 2022. 

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzicznie. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad sesji. 

 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  11 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – protokół z XLVIII sesji Rady Gminy zgodnie 

z ustaleniami Rady Gminy zostanie przyjęty bez odczytywania. 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  11  głosami „za” 
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–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przystępujemy do wręczenia podziękowań 

ustępującym oraz obecnym Sołtysom z terenu Gminy Grodziczno. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – złożył podziękowania ustępującym Sołtysom i Radom 

Sołeckim, pogratulował także nowo wybranym Sołtysom życząc owocnej współpracy. 

Szczególnie podziękował sołtysowi wsi Świniarc panu Henrykowi Kliniewskiemu, który pełnił 

funkcję sołtysa przez 42,5 roku i był przykładem dobrego sołtysa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki również przyłączył się do podziękowań, złożył 

sołtysom życzenia z okazji Dnia Sołtysa.  

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański wraz z Przewodniczącym Rady Gminy panem Danielem 

Osickim przystąpili do wręczenia podziękowań ustępującym sołtysom oraz listów 

gratulacyjnych dla nowo wybranych sołtysów z terenu Gminy Grodziczno. 

 

Głos zajęła sołtys wsi Montowo pani Barbara Szymańska składając podziękowanie 

ustępującym sołtysów. Podziękowania złożyła również ustępująca sołtys wsi Kuligi pani 

Wioletta Łakomy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – ogłaszam 15-minutową przerwę. 

 

PRZERWA 15 MINUT  

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – wznawiam obrady sesji, poproszę Pana 

Wójta o przedstawienie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 

6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U. z 2022 r. poz. 559, poz. 

583, poz. 1005, poz. 1079). Czy ktoś z Państwa chce złożyć interpelację na piśmie? Radna pani 
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Bożena Sławińska złożyła interpelację na piśmie na ręce Przewodniczącego Rady Gminy. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 8 porządku 

posiedzenia - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2036. Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy 

w dniu 10 marca 2023 roku. Czy państwo radni mają pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję 

projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr XLIX / 318 / 2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno  

na lata 2023-2036 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy na rok 2023. Informuję, że Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy 

Grodziczno na dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie gminy 

na rok 2023. Proszę Skarbnika pana Jacka Grzywacza o przedstawienie zmian w budżecie 

Gminy na rok 2023. Czy państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję 

projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – zwrócił się do Skarbnika z prośbą, by wyższe sumy w budżecie 

były głosowane oddzielnie. Ponadto wypowiedział się w kwestii remontu kaplicy baptystów  

w Kuligach, wspominając środki finansowe poniesione na remont Kuźni w Zwiniarzu, która 
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obecnie stoi zamknięta i nic się tam nie dzieje. 

 

Radna pani Maria Bielicka – stwierdziła, że Kuźnia w Zwniarzu to jest zabytek i historia i musi 

pozostać dla przyszłych pokoleń. 

 

Skarbnik Gminy pan Jacek Grzywacz – poinformował, że głosowanie w sprawie zmian  

w budżecie gminy odnosi się do całości uchwały, a nie do poszczególnych pozycji. Ponadto 

remont kaplicy baptystów w Kuligach wpisuje się w Rządowy Program ochrony zabytków  

i może być dofinansowany w wysokości 98% poniesionych kosztów inwestycji. 

 

Radna pani Henryka Łużyńska – powiedziała, że o zabytki należy dbać i szanować. 

 

Radny pan Wlademar Bukowski – odniósł się do słów radnego Tadeusza Graszka, tłumacząc, 

że zabytki powinny być chronione i długo walczymy by tam odbył się remont, a jest to jeden  

z nielicznych zabytków na terenie naszej gminy. Poza tym jest szansa na bardzo wysokie 

dofinansowanie i nie skorzystać z tego to byłby duży błąd.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – skomentował, iż od dłuższego czasu temat 

tej kaplicy był poruszany na posiedzeniach i poszukiwaliśmy środków na jej remont. 

Jeżeli nie ma więcej pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie 

przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  11 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr XLIX / 319 / 2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 2023 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 10 porządku obrad  - 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Grodziczno w 2023 roku. Projekt 

uchwały został omówiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy w dniu 10 marca 

2023 roku. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  11 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr XLIX / 320 / 2023 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Grodziczno w 2023 roku. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 11 – sprawozdanie  

z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno za 2022 rok. Bardzo proszę 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Krystynę Król o zajęcie głosu. Sprawozdanie  

z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 12 porządku 

posiedzenia – Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022. Proszę 

Zastępcę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pana Waldemara 

Bukowskiego o przedstawienie sprawozdania. Sprawozdanie z pracy Komisji stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  
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Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do kolejnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzicznie. Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Wspólnych 

Komisji Rady Gminy w dniu 10 marca 2023 roku. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? 

Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 11 obecnych radnych głosowało 11 radnych: 

–  11 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Radni podjęli: 

 

Uchwałę Nr XLIX / 321 / 2023 

w sprawie powołania Rady Społecznej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzicznie 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki –  przechodzę do spraw różnych. Czy ktoś  

z Państwa chce zająć głos? 

 

Sołtys wsi Rynek pani Gabriela Szulc – zwróciła się z prośbą  o postawienie dodatkowej tablicy 

ogłoszeń przy świetlicy wiejskiej w Rynku. 

 

Radna pani Bożena Sławińska – w związku z licznymi zapytaniami mieszkańców, zadała 

następujące pytania: co dalej z drogą nr 538, jak wygląda sytuacja z obwodnicą? Drugie pytanie 

dotyczyło powstającej oczyszczalni ścieków – na jakim etapie są rozpoczęte prace, co zostało 

zrobione? Następnie odniosła się do sprawy zagospodarowania terenu przy cmentarzu  

w Grodzicznie – w zależności od dalszej i ostatecznej decyzji dotyczącej drogi nr 538, 
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ponownie występuję z propozycją zagospodarowania terenu przy cmentarzu. Jestem po 

rozmowie z księdzem proboszczem i prezesem Zakładu Komunalnego, a tym samym zostałam 

upoważniona do przekazania stanowiska w/w rozmówców. Pan prezes zaniechał propozycji 

budowy myjni samochodowej, a proboszcz nie wyraził zgody na wykorzystanie terenu pod 

jakąkolwiek inwestycję – jego zdaniem powinien powstać tam parking, który zająłby ok 50% 

powierzchni. Pozostała część terenu powinna być przeznaczona na miejsce targowe, które i tak 

musi powstać na terenie każdej gminy. Ciekawym pomysłem jest miasteczko ruchu drogowego, 

na którym dzieci pod okiem rodziców i opiekunów prawidłowo i bezpiecznie mogłyby uczyć 

się jazdy rowerem. Z tego miejsca korzystałyby również szkoły, które realizują program 

zdobywania karty rowerowej. Gdyby warunki terenowe pozwoliły mógłby powstać skwer 

zieleni czy mały ogród jordanowski. Do pracy nad zagospodarowaniem tego trenu można by 

do współpracy zaprosić lokalną społeczność, a do Lasów Państwowych wystąpić z prośbą  

o sadzonki. Bardzo proszę panie Wójcie o zajęcie stanowiska dotyczącego tego tematu, 

ponieważ już dwukrotnie podawałam równe możliwości zagospodarowania tego terenu. Teren 

ten leży w centrum wsi, w zaistniałej sytuacji estetyka i wizerunek naszej gminy daleko odbiega 

od zadowalających. Dziękuję. 

 

Radny pan Waldemar Bukowski – odniósł się do słów radnej Bożeny Sławińskiej, że  

w Grodzicznie są dwa niezagospodarowane tereny i należałoby coś z tym zrobić. Centrum wsi 

powinno wyglądać ładnie. Mieszkańcy i radni Grodziczna powinni opowiedzieć się co chcą  

z tym zrobić. Następnie poruszył temat mostu w Straszewach na Piekiełku, chciałabym się 

dowiedzieć jak potoczyły się rozmowy z Nadleśnictwem, co zostało w tej sprawie poczynione? 

Mam jedną uwagę - jest tam postawiony znak zakaz ruchu, a pod spodem jest kolejny znak, 

według którego piesi i rowerzyści mogą przez ten most przechodzić i przejeżdżać. Jest to 

dziwne, bo jak są dziury w moście, ktoś przechodząc może sobie coś zrobić. Musimy sobie 

zdawać z tego sprawę, że jeśli komuś coś się stanie to odszkodowanie będzie płacić gmina, bo 

ten most należy do nas. Chciałabym się dziś dowiedzieć jak ta sprawa przez ten miesiąc 

posunęła się do przodu, bo czas nagli. Ja nie walczę o ten most dla miejscowości Trzcin, bo  

z tej miejscowości bardzo mało ludzi przejeżdża przez ten most, ale jak będziemy się czuć jako 

gospodarze tego terenu, bo tam przyjeżdżają ludzie z całej Polski, a nawet ze świata i to 

wygląda żałośnie. Walczyliśmy również o parking – rozmawiałam z panem Nadleśniczym, 

który stwierdził, że nic na ten temat nie wie, poza tym jest to teren prywatny i nie ma gdzie tego 

parkingu zrobić. Ile razy mówiliśmy o parkingu lub o miejscu gdzie ludzie mogliby usiąść, 

przez 5 lat nic nie zrobiliśmy. W tej chwili najważniejszy jest most, a rzeczy zagrażające 

bezpieczeństwu powinny być zrobione priorytetowo.  
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Radny pan Tadeusz Graszek – zaproponował, że można by było zakupić budynek po byłej 

Biedronce i mielibyśmy gotową halę targową.  

 

Sołtys wsi Linowiec pan Edward Klimek – poinformował, że cena tego budynku w tamtym 

roku wynosiła 1,5 mln złotych. Następnie stwierdził, że proboszcz powinien najpierw 

posprzątać „oraganistówkę”, bo budynki te się rozsypują. W dalszej kolejności powinno zostać 

wygenerowane wejście do cmentarza, gdyż parafianie korzystają z gruntów osoby fizycznej  

i powinna nastąpić zamiana gruntów.  

 

Sołtys wsi Zajączkowo pan Dariusz Adamski – poinformował, że dzwoni do Zarządu Dróg 

Powiatowych już 4 miesiące, zgłasza problemy i jest to ciągle ignorowane. Prosi, żeby zostały 

zebrane pobocza i załatane dziury w asfalcie w Zajączkowie.  

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – odpowiedział, że będąc niedawno w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich usłyszał potwierdzenie, że droga nr 538 planowana jest po nowym przebiegu, 

który został uzgodniony w urzędzie, tzw. wariant zielony, ale było to tylko ustne zapewnienie. 

Natomiast szczegóły - jeśli chodzi o dokładny przebieg pojawi się on dopiero przy 

projektowaniu, wytycznych, uzgodnieniach i opiniach i nie jestem w stanie na razie nic więcej 

powiedzieć. W kwestii oczyszczalni ścieków przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu 

dotyczącego zakresu budowy oczyszczalni jako I etapu i sieci kanalizacyjnej dla większości 

miejscowości Grodziczna i Nowego Grodziczna. Rynek zweryfikuje i odpowie na pytanie czy 

jesteśmy w stanie to realizować, czy też nie. Przygotowanie i dokumentacja – chociażby  

w innych tematach, aby gdzieś wnioskować o środki- ten dokument jest podstawowy jeżeli 

chodzi o projekty. W odniesieniu do mostu w Trzcinie, to rzeczywiście mieliśmy taki 

dokument-  projekt, który nie został zrealizowany kilka lat temu. Już wtedy kwota była dość 

wysoka, a jak wspominałem na ostatnim posiedzeniu, na dzień dzisiejszy jest ona dużo większa 

jeśli chodzi o most żelbetonowy.  Jestem po spotkaniu i niestety ze strony Lasów Państwowych 

– że jeżeli nie jest to droga albo most leżący w ciągu drogi gminnej, a przypomnę, że jest to 

droga wewnętrzna i z drugiej strony są grunty Lasów – dofinansowanie do drogi wewnętrznej 

będzie trudne. w tym rozdaniu nie otrzymamy. Jednak jak wspomniałem nie jest to nie jest to 

pisemne potwierdzenie. Jeżeli chodzi o parking w okolicach Trzcina i Straszew, na jutro mam 

zaplanowane spotkanie z Welskim Parkiem Krajobrazowym w kontekście pisania wniosku 

przez WPK i te tematy też będą omawiane. Jednakże względem przepisów trudno sobie 

wyobrazić żeby w lesie parking zbudować, ale chociaż tzw. postój czy miejsce do zatrzymania 

i będziemy to jeszcze ustalać. 

Jeżeli chodzi o teren przy cmentarzu – to jak pani radna podkreśliła to jest już kolejna, czy 
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druga wizja i każdy ma inne spojrzenie, inny odbiór i  pomysł na zagospodarowanie tego terenu. 

Jesteśmy właścicielem tego gruntu, ale przypomnę, że było to powiązanie też bezpośrednio  

z drogą nr 538 i rozwiązaniami technicznymi jakie będą, także naturalnie musieliśmy czekać 

jaką decyzję podejmie Zarząd Dróg Wojewódzkich w kwestii przebiegu tej drogi. W kwestii 

zakupu gotowej hali targowej, to gmina jest zobligowana tylko do wyznaczenia miejsca do 

handlu przez rolników i ich domowników. Nie musi to być hala zadaszona. Raz, że nas nie stać 

i myślę, że dofinansowania na zakup hali nie jesteśmy w stanie uzyskać. A kwota, która tutaj 

padła nie jest na nasz budżet do udźwignięcia.  

 

Radny pan Waldemar Bukowski – panie Wójcie, odpowiedź w sprawie mostu jest nijaka, bo 

nie wiem czy będziemy cos robić z tym mostem czy nie. W 2020 roku ten most miał kosztować 

ok 430 000 złotych i w budżecie te środki były. A teraz są kwoty wyższe. To co teraz z tym 

mostem zrobimy? Mam prośbę do państwa radnych, żeby się tam przejechała, bo z Komisją 

Rolnictwa byliśmy już kilka razy i Komisja widziała jak to wygląda. Uważam, że to jest 

podstawa, żeby ten most zrobić, bo zagraża bezpieczeństwu czy życiu. Jeżeli od 8 lat nie 

potrafimy takich rzeczy zrobić, to co my potrafimy w tej gminie zrobić? Każdy ma nos w swoją 

stronę zapatrzony i chce przegłosować swoje rzeczy. Oczywiście jeżeli ktoś wartościowe rzeczy 

przedstawia to trzeba to zrobić obojętnie gdzie to jest na terenie gminy. Ten most jest  

w opłakanym stanie. Rozmawiałem z Nadleśniczym i mówił, że tak jest zainteresowany, teraz 

słyszę, że nie. Ja myślę, że ani z naszej strony ani pana wójta nie ma dobrej woli, żeby ten most 

zrobić. Nie widzę prawie żadnego zaangażowania radnego w tę sprawę. To jest na moim terenie 

i ja to powinienem przedstawić. Oczekuje na następnej sesji konkretnej odpowiedzi.  

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – jeżeli pan radny ma wiedzę o programach i projektach  

gdzie możemy uzyskać dofinansowanie to bardzo proszę. Kwota, która była w budżecie, to 

przypomnę panu, że rzeczywiście nie został zbudowany most, ale środki, które otrzymaliśmy 

od Nadleśnictwa na utwardzenie drogi,  związku z tym nic się nie zmarnowało, a środki zostały 

utrzymane w tej samej miejscowości. Jeżeli chodzi o kwoty, patrzymy na to co się dzieje  

w kontekście innych projektów. W ostatnim czasie nie był ogłoszony program, który 

dotyczyłby dróg wewnętrznych z możliwością przebudowy mostu. Jest rzeczywiście pogram 

taki, że można otrzymać do 50% dofinansowania do dróg, gdzie mosty leżą w ciągu dróg 

publicznych, w związku z tym na taki program się nie załapaliśmy. Każde dofinansowanie jest 

potrzebne. Jeżeli chodzi o oznakowanie i bezpieczeństwo, to dziś to sprawdzimy, jeżeli będzie 

taka konieczność, by zakazać ruchu na tym moście to to zrobimy. Bez dofinansowania, za 

każdym razem jak będzie pan pytał odpowiedź będzie taka sama. Dopóki nie będzie programu, 

do którego będziemy mieli gotowy projekt do złożenia wniosku i uzyskamy dofinansowanie, 
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to z własnych środków budowy mostu żelbetonowego nie udźwigniemy. Będziemy też 

analizować ewentualnie budowę mostu drewnianego, ale nie znamy szacunkowych kwot jeśli 

chodzi o takie rozwiązanie w kontekście takich zamierzeń. Chyba, że państwo radni uznają, że 

jesteśmy w stanie z własnych środków to realizować, to ja to wykonam. 

 

Radny pan Waldemar Bukowski – chciałbym się tylko dowiedzieć czy Nadleśnictwo jest 

zainteresowane dofinansowaniem tego mostu czy nie jest? 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – tak jak wspomniałem, nie mam tego na piśmie, ale 

było ustne zapewnienie, że jeżeli most nie leży w ciągu drogi publicznej to trudniej będzie go 

można dofinansować. 

 

Radny pan Waldemar Bukowski – czyli Nadleśnictwo do pana powiedziało, że nie można.  

A do mnie mówili, że są bardzo zainteresowani. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – nie wiem czy była już wtedy informacja czy to jest 

droga publiczna czy też nie. 

 

Radny pan Waldemar Bukowski – nie wiem, żeby Nadleśnictwo nie widziało jaka to jest droga. 

Coś trzeba zrobić. Ten most jest od 8 czy 9 lat i nie wierze, że przez tyle lat nie było żadnego 

dofinansowania do tego mostu, żeby go zrobić.  

 

Radny pan Tadeusz Graszek – panie Bukowski, to już nie jest most. Szczęście, że tam nie jeżdżą 

złomiarze, bo już by nic nie było. Panie wójcie, kiedy się zajmą remontem tej drogi – od ronda 

do wioski? Bo ja dzwoniłem do Olsztyna i mówili mi, że gmina ma dołożyć. Wójcie, u nas nie 

ma ludzi od pisania projektów. Wszędzie piszą projekty i korzystają. Poprzedni wójt miał firmę 

spoza urzędu wynajętą i płacił za projekt. Trzeba szukać pieniędzy.  

 

Sołtys wsi Linowiec pan Edward Klimek – o tej drodze w Białobłotach już za poprzedniej 

kadencji była mowa. Czy nie można jej zrobić etapami? W poprzedniej kadencji w 2015 roku 

walczyliśmy żeby zamknąć szkołę w Montowie, nikomu nic się nie stało, wszyscy się kształcą. 

Była taka umowa między nami radnymi, że jeżeli zostanie zmodernizowana droga ze Zwiniarza 

do Hartowca, to budynek tej szkoły również podzieli los szkoły w Montowie. Ale rada głosuje 

jednogłośnie, drobne rzeczy się uchwala z ciężkimi. Chcecie 1 700 000 zł przeznaczyć na tą 

ruderę? 
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Radna pani Maria Bielicka – panie Klimek, każde dziecko daje pieniądze, więc nasza gmina 

straciłaby olbrzymie pieniądze dając dzieci do innej gminy. Te pieniądze dostajemy od państwa 

i musimy wykorzystywać je na naszą gminę, a nie na cudzą gminę. 

 

Sołtys wsi Linowiec pan Edward Klimek – jest pani przewodniczącą Komisji Budżetu, ale pani 

chyba działa na szkodę budżetu. Proszę o wydruk na następną sesję ile kosztuje utrzymanie 

dziecka w szkole Grodziczno, Montowo, Zajączkowo, Boleszyn i Zwiniarz. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – w kontekście drogi Montowo-Zwiniarz projekt był 

rozpisany na 2 lata, czyli mieliśmy realizować to w dwóch latach, ok. 4 mln w każdym roku  

z założeniem, że do 80% otrzymamy dofinansowania, ale na dzień dzisiejszy przyznano nam,  

czyli mamy możliwość otrzymania do 50%, ale fizycznie zapewnione mamy na 2024 roku ok. 

2 100 000 złotych i jeżeli nie będzie oszczędności lub dokładki do tych środków, to 

pozostajemy przy tych 2 milionach. Trudno mi powiedzieć czy są szanse na oszczędności, że 

ktoś na przykład zrezygnuje, ale na dzień dzisiejszy daliśmy sygnał, że chcemy tą umowę 

podpisać, ale jeżeli nie zostanie ta kwota zwiększona przynajmniej do 50% to nie jesteśmy  

w stanie realizować tego na pewno, a przy 50% jeżeli faktycznie pojawią się takie oszczędności 

to będziemy musieli to analizować z radą. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamykam XLIX sesję Rady Gminy. 

 

 

 

       Protokołowała           Przewodniczący Rady Gminy 

podinspektor ds. obsługi          Daniel Osicki      

    Biura Rady Gminy 

  Michalina Kamińska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie sesji Rady Gminy Grodziczno dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej umieszczone w zakładce „sesje online”. 


